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دکترابتکار: دولت مقابله با زمینخواری را با جدیت ادامه میدهد

در جریان بازدیدروز گذشته دکتر معصومه ابتکار معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست

ازموسسه اطلاعات، دستگاه جدید پلیتستر کداک این موسسه به بهره برداری رسید.

در جریان بازدیدروز گذشته دکتر معصومه ابتکار معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست ازموسسه
اطلاعات، دستگاه جدید پلیتستر کداک این موسسه به بهره برداری رسید.

وی درجریان این بازدید ، از سرپرست روزنامه اطلاعات خواست در یک برنامه زمانبندی شده شرکتهای عرضهکننده کاغذ
مصرفی را به سوی تهیه کاغذ از چوب جنگل های دست کاشت، چوب وارداتی و صنعتی به جای چوب جنگل های طبیعی سوق
دهد، چرا که با وجود نگاه حمایتی نسبت به تولیدکنندگان داخلی برخی از آنها از چوب منابع طبیعی برای تولید کاغذ استفاده
میکنند. ابتکار در ادامه در گفتگو با خبرنگار روزنامه اطلاعات با اشاره به رعایت ضوابط زیست محیطی در مؤسسه اطلاعات
گفت: در این مجموعه شاهد به کارگیری تجهیزات سیستم تصفیه فاضلاب صنعتی و هوا بودم. همچنین استفاده از خودروهای
گازسوز و بازیافت کاغذ از نکات زیست محیطی است که در این مؤسسه رعایت میشود. رئیس سازمان حفاظت محیط زیست
همچنین با اشاره به رویکرد مقابله با فساد در دولت یازدهم اظهار داشت: متأسفانه زمینخواری نیز به عنوان یکی از زمینههای
فساد در قالب دستکاری اسناد، جعل و سوء استفاده در دورهای وجود داشت و از ماههای اول فعالیت دو لت یازدهم با تشکیل
گروه بازرسی ویژه به آن رسیدگی کردیم . ابتکار افزود: در بازرسیهای ویژه انجام شده متوجه شدیم که ۵۰ فقره پرونده
زمینخواری با حکم قلع و قمع از جریان افتاده و اجرای آن تعلیق شده است ولی با کمک قوه قضائیه و بازرسی کل کشور، برای
رسیدگی به این پروندهها و پروندههای دیگر قاضی ویژه تعیین و اراضی زیادی در این راستا رفع تصرف شد. وی دخل و تصرف
در تغییر کاربری مناطق چهار گانه را آستانه تحمل سازمان حفاظت محیط زیست بیان کرد و گفت: در منطقه پناهگاه حیات
وحش میانکاله به عنوان بزرگترین مناطق تصرف غیرقانونی اراضی زیادی آزادسازی شد و بی تردید مقابله با زمینخواری با
همکاری قوه قضائیه ادامه خواهد داشت. معاون رئیس جمهوری با اشاره به اینکه هنوز اطلاعات کامل و دقیقی از مستثنیات
وجود ندارد، گفت: ما نمیتوانیم همه ادعاها در این زمینه را بپذیریم اما به طور کلی پس از ارائه اطلاعات کامل از مستثنیات در
برخی از مناطق این اراضی از مالکان خریداری میشود و برخی دیگر که در بافت روستاها باشد اجازه ساخت و ساز خواهند
داشت. وی در ادامه به بازدید خود از استان مازندران اشاره کرد و گفت: تغییر کاربری اراضی و ویلاسازی داخل مناطق جنگلی
یکی از معضلات مهم آن منطقه است که معاون اول ریاست جمهوری، وزارت جهاد کشاورزی، سازمان جنگلها و مراتع و آبخیز
داری و سایر دستگاههای نظارتی از جمله سازمان بازرسی کل کشور ورود کردند تا در مقابل ساختوسازهای غیر مجاز در آن

منطقه بایستند.
حقآبه طبیعت به رسمیت شناخته شد

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست اصلاح سیاستهای کلان محیط زیست را نخستین اقدام خود در این سازمان دانست و
افزود: این سیاستها در مجمع تشخیص مصلحت به تصویب رسید و با ارائه گزارشهایی در مجلس توجه نمایندگان را به
موضوع آب به عنوان یکی از عناصر اصلی زیست بوم جلب کردیم. ابتکار با اشاره به اهمیت برقراری چرخه هیدرولوژیک آب
بیان کرد: اگر به هر دلیلی مانند احداث سد و برداشت غیرمجاز آب از زمین، چرخه هیدرولوژیک را بر هم بزنیم سفره آبهای
زیرزمینی و تالابهای ما از بین میروند. بنابراین اگر بخواهیم آب برای شرب و کشاورزی داشته باشیم باید حقآبه طبیعت را
پرداخت کنیم اما در گذشته این چنین نبود و تصور میشد ورود آب به تالابها به هدر دادن آب است بنابراین کشاورزان به هر
میزان که می خواهند آب داشته باشند.وی با بیان این که اغلب کشورها اجازه برداشت بیش از ۴۰درصد از منابع آب زیرزمینی را
نمیدهند، گفت: ۸۵درصد از منابع آب زیرزمینی که هزاران سال برای بازسازی آن طول کشیده است را در چند سال از بین بردیم
درحالی که در شرایط فعلی با بارندگی کم ممکن است هرگز امکان بازسازی وجود نداشته باشد . رئیس سازمان حفاظت
محیطزیست با اشاره به پذیرش مسأله کم آبی از سوی دولت گفت: دولت یازدهم سیاستهای گذشته در امور ذخیرهسازی و
مصارف آب را اصلاح میکند، شورای عالی آب ورود کرده و حق آبه طبیعت کاملا به رسمیت شناخته می شود. در این راستا هیچ
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طرح و پروژه در بحث مدیریت منابع آب ، سدسازی و احداث کانال انتقال آب بدون ارزیابی زیستمحیطی و شرایط سازمان
حفاظت محیط زیست انجام نمیشود. ابتکار با تأکید بر این که سازمان حفاظت محیطزیست با اصل انتقال آب بین حوضهها
مخالف بود، گفت: برای پروژه گلاب ۲ از ابتدا مخالف بودیم و فقط برای تأمین آب شرب و پدافند غیر عامل با ۱۲ شرط از جمله
اصلاح الگوی کشت در استانهای اصفهان و چهارمحال و بختیاری و همینطور اصلاح الگوی آبیاری کشاورزی و فضای سبز و
احیای رودخانه زایندهرود و تالاب گاوخونی راضی به این موضوع شدیم و گفتیم که اگر این شرایط رعایت نشود، با انتقال آب
ممانعت و مخالفت خواهد شد. وی سهم کشاورزی از مصرف آب را ۹۰درصد اعلام کرد و افزود: گامهایی برای اجرای کشاورزی
مدرن در حوضه دریاچه ارومیه انجام میشود که در قالب آموزش کشاورزان، اصلاح الگوی کشت، استفاده از تجهیزات مدرن و
مشارکت مردم برای جلوگیری از حفر چاه غیرمجاز است. ابتکار در خصوص مشارکت مردم برای احیای تالاب در شهر خود گفت:
در ورزنه و کازرون مردم خودشان برای این کار اقداماتی را انجام میدهند. وی همچنین درباره احیای تالاب هامون اظهار داشت:
در مقطعی این تالاب هیچ آبی نداشته است اما در سال گذشته تالاب هامون ۷ ماه پر آب بوده و امیدواریم با همکاری
افغانستان این وضعیت ادامه داشته باشد. معاون رئیس جمهوری با اشاره به تفاهمنامه سازمان حفاظت محیط زیست و
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: مرحله به مرحله برای به کارگیری از پهپادها در محافظت از منابع طبیعی کشور
گام برمیداریم . اکنون به ۲ استان پهپاد تحویل شده است و آموزش استفاده از این تجهیزات نیز استان به استان انجام
میشود. به گفته وی بقیه مراحل به کارگیری از این تجهیزات طی برنامه زمانبندی شده با همکاری معاونت علمی و فناوری
ریاست جمهوری انجام خواهد شد. ابتکار به اهمیت به کارگیری دوربینهای حفاظتی محیط زیست برای حفاظت و پایش
مناطق تحت حفاظت سازمان محیط زیست اشاره کرد و افزود: تالاب چغاخور در استان چهارمحال و بختیاری توسط یک
دوربین ۳۶۰درجه و ۶ دوربین ثابت به صورت شبانهروزی پایش میشود. محیطبان، رئیس اداره و مدیر کل از داخل پاسگاه
محیط بانی و محل کار خود می توانند ، شکار و دخل و تصرف در اراضی را کنترل، پایش و ضبط کند . وی با بیان این که دو
گربهسان در معرض خطر انقراض در کشور ما از درجه اهمیت بالایی برخوردارند، گفت: پلنگ و یوزپلنگ به عنوان نشانگر
زیستبوم و در رأس هرم غذایی اهمیت زیادی دارند اما متأسفانه در سالهای اخیر به دلایل تخریب زیستگاه و تصادفات

جادهای بسیاری از آنها تلف شدهاند که در جلسهای که با وزیر راه خواهم داشت به این موضوع پرداخته خواهد شد.
وی در باره بیمه پلنگ نیز اظهار داشت: موضوع بیمه این گونه جانوری کاملاً درست است اما برقراری آن نیاز به اعتبار اولیه دارد
که با وجود محدودیتهای قانون مجلس و اعتبار زمانبر خواهد بود . به گفته رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، برنامه
حفاظتی ویژه برای ۲۰ گونه جانوری در سازمان حفاظتمحیط زیست داریم که با همکاری مردم، جوامع محلی، ادارت کل

استانها و سازمانهای مردمنهاد اجرایی خواهد شد
به گزارش خبرنگار روزنامه اطلاعات، معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در آستانه ۹۰ سالگی فعالیت
موسسه اطلاعات، از بخش های مختلف آن از جمله تحریریه ، گیرنده خبر، حروفچینی، گرافیک ، آرشیو ، لیتوگرافی ، موزه و

سایر بخشها دیدن کرد و از نزدیک با روند تهیه و تولید خبر در بخش های مختلف و فرآیند کاری روزنامه اطلاعات آشنا شد.
بر اساس این گزارش، دستگاه جدید پلیتستر کداک هم توسط ابتکار، افتتاح شد. مهندس علیرضا حبیبی مهر، مدیر فنی و
بازرگانی موسسه اطلاعات در حاشیه افتتاح این دستگاه گفت : به کار گیری جدیدترین تکنولوژی در امر چاپ، پیش و پس از آن
، سیاست اصلی شرکت ایران چاپ و موسسه اطلاعات به عنوان یکی از قدیمی ترین و بزرگ ترین چاپخانه کشور بوده است و
این چاپخانه از حدود ۵ سال پیش برای ارتقای کیفیت ، افزایش سرعت و ظرفیت چاپ دو خط کامل پلیت ستر آنلاین ساخت
کارخانه اسکرین ژاپن را مورد بهره برداری قرار داده بود. وی ادامه داد: با به کار گیری دستگاه پلیت ستر کداک علاوه بر افزایش
سرعت و ارتقا ی کیفیت ، استفاده از فیلم و داروهای ظهور و ثبوت مانند نیترات نقره که مخرب محیط زیست است نیز حذف
می شود. مدیر فنی و بازرگانی موسسه اطلاعات در ادامه افزود: موسسه علاوه بر تجهیز به دستگاه تصفیه پساب و فاضلاب های

صنعتی ، برای از بین بردن آلودگی ماشین های چاپ، اقدام به خرید و راه اندازی دستگاه تصفیه دود هم کرده است.
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